
《中央研究院游藝社 2025年秋季課程－油畫系列》 

《2025 Fall Courses - Oil Painting Series of the Central Research 

Institute's Arts and Crafts Club》 

1. 上課時間：每週一晚 6:30至 9:30，共 12堂課(預計 8/11開課，招生中） 

Class Schedule: Every Monday from 6:30 PM to 9:30 PM, a total of 12 classes ( scheduled to start on Aug 

11th, 2025, enrollment is open) 

2. 地點：中央研究院(台北市南港區研究院路二段 128號)，物理所五樓會議室 

Location: Central Research Institute (No. 128, Section 2, Academia Road, Nangang District, Taipei City), 5th 

Floor Conference Room of IOP 

3. 招生人數：12名（額滿以舊生優先） 

Enrollment Limit: 12 participants (priority given to returning students). 

4. 師資：鍾民豐先生（師大美術研究所畢業，自 93年起擔任游藝社師資） 

Instructor: Mr. Zhong Minfeng (Graduated from National Taiwan University of Science and Technology’s 

Graduate Institute of Fine Arts; has been teaching for the Arts and Crafts Club since 2004). 

5. 費用： 

    Fees: 

5.1 單幅畫報名，每堂 380元。(考慮完整學習，報名以單幅畫為原則，不接受單堂課報名，例如第

一幅 4堂，則收 1520，同學若報名該幅畫無法完整上完，可於有開班的其他班級補課，以務必

畫完為原則) 

For individual painting registration, the fee is NT$380 per class. (To ensure complete learning, 

registration is based on individual paintings; single class registration is not accepted. For example, if the 

first painting has 4 classes, the total is NT$1,520. If a student cannot complete the painting, they can 

make up the class in another ongoing session, ensuring completion.) 

5.2 全期報名優惠收費共 3,800元（八五折計算），報名全期並全勤者，老師致贈版畫一張(16

開) ；全勤學習包含該幅畫因故缺堂，但卻於其他班級補課及時完成老師指定進度者，皆可納入

獎勵；本獎勵方式由老師提供，隨時可變更或取消。 

 Full-term registration offers a discounted fee of NT$3,800 (15% off). Students who register for the 

entire term and attend all classes will receive a print (size 16) from the instructor. Full attendance 



includes missing classes for a specific painting but making them up in other sessions to meet the 

instructor's designated progress; the reward criteria are provided by the instructor and may change at 

any time.  

5.3 學費包含每人每幅畫 6F或 6P畫布一塊，若要使用較大尺寸畫布，請同學補足差額，並於開課

前提出，其餘畫具自備，可請班長統一購買，班長為義務服務，所以只能於開課時購買畫布同

時幫同學購買，其餘時間要麻煩同學自行上美術社採購。 

The tuition fee includes one 6F or 6P canvas per person. If a larger-sized canvas is needed, students 

should pay the additional cost and inform the instructor before the course begins. Other painting 

supplies should be brought by the students themselves. The class monitor can assist with the purchase of 

supplies, but since the class monitor is providing volunteer service, they can only help purchase the 

canvas on the first day of class. At other times, students will need to purchase their supplies from the Art 

Club on their own. 

5.4 小班教學，報名繳費後，恕無法退費 

Small class teaching; once enrolled and payment is made, refunds are not available. 

6. 請自備後列畫具，可向班長詢問畫具購買清單參考：畫架、調色盤、畫刀、小油壺、不銹鋼筆洗、洗
筆盤、油畫筆、無臭稀釋劑、亞麻仁油、油畫顏料、五爪掛勾、6B素描筆、軟橡皮、素描固定膠以及

壓克力水彩。 

Materials: Please bring the following materials, and you may consult the class leader for a reference list: easel, 

palette, painting knife, small oil bottle, stainless steel brush washer, brush cleaning tray, oil paint brushes, 

odorless solvent, linseed oil, oil paints, five-claw hooks, 6B sketching pencil, soft eraser, sketch fixing spray, 

and acrylic watercolor. 

7. 本期上課主題：交通景觀畫作一幅、可愛小動物一幅以及臨摹名畫畫作一幅，課程內容包含（1）主

題畫作賞析研討（2）風格相近主題習作：預定完成油畫作品三幅 

The topics for this term's lessons are: One transportation landscape painting, one cute animal painting, and one 

reproduction of a famous painting. The course content includes: (1) analysis and discussion of the thematic 

artworks, (2) practice of similar-style thematic works: it is planned to complete three oil painting works. 

8. 報名方式：請點擊或複製下列網址報名，若無法操作則可選用 e-mail郵件寄送給班長報名，額滿為止

（請註明姓名、服務單位、職別、電話、電子郵件、本社推薦人(無則免填)，若報名人士超額，以舊

生優先。 

Registration Method: Please click or copy the following link to register. If you are unable to do so, you may 

send an email to the class leader to register until the classes are full (please indicate your name, organization, 

position, phone number, email, and a reference from the club if applicable; priority will be given to returning 

students in case of oversubscription). 

9. 報名：https://forms.gle/p4b23SFJuEzB5W5K8 

Registration Link: https://forms.gle/p4b23SFJuEzB5W5K8 

https://forms.gle/p4b23SFJuEzB5W5K8
https://forms.gle/p4b23SFJuEzB5W5K8


10. 油畫班班長張蘭頤：lanyi.chang@gmail.com， 電話：02-27855696轉 6141 

Class Leader for Oil Painting Class: Zhang Lanyi: lanyi.chang@gmail.com, Phone: 02-27855696 ext. 6141 

 

 

11. 本期題材預覽（依課程實際進行為準）： 

Preview of Course Themes: (Subject to actual course progress): 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

01~04台東多良車站_6P 05~08貓兒&春花_油畫 6F 
09~12弗拉戈納爾《讀書女孩》82x 

65cm_油畫 6F 

(8/11、8/18、8/25及 9/1，共 1520元) (9/8、9/15、9/22及 10/13，共 1520元) (10/20、10/27、11/3、11/10，共 1520元) 

游藝社畫作賞析網址：https://www.facebook.com/minfeng.jong 

油畫班班長：張蘭頤，lanyi.chang@gmail.com，電話：02-27855696轉 6141 

游藝社幹事：廖慧如，Nereid.Liao@twgrid.org，電話：2789-8373 

 

 

https://www.facebook.com/minfeng.jong
mailto:張蘭頤，lanyi.chang@gmail.com

